
 

 

Noteringar från Östersjökommitténs möte den 14 april 2023 

Närvarande: Wanja, P-O, Guje och Sven 

Hade anmält förhinder: Louise, Ami och Anders B. 

 

1. Sven hälsade välkommen till mötet och förde själv noteringar. 
 
2. Genomgång av föregående mötes protokoll, från 3 mars. Konstaterades att vi bör fokusera 
på våtmarker och att vi alla bör bli medlemmar i BASRAN. Registrering sker via länk på 

www.basran.eu. 
 
3. ”Allt för sjön” den 9-12 och 16-19 mars. Erfarenheterna diskuterades kort. Konstaterades att 
utvärderingen bland deltagarna gav många positiva svar och även konkreta idéer till 
förbättringar. 96 procent av de svarande tyckte att vi skall delta vid båtmässan 2024. 
 
4. Läget för RYLA Baltic Sea. Guje rapporterade att 8 deltagare är anmälda (4 från Sverige, 2 
från Tyskland, 1 från Polen och 1 från Litauen) och att flera har hört av sig och är på gång med 
sina ansökningar. Sista anmälningsdag är den 30 april. Klubben bör hitta 1-2 deltagare! 
 
5. Nya Östersjöambassadörer. Sven rapporterade att inbjudan att göra utbildningen på 
Gotland ännu inte besvarats av AG Jim Enström. Konstaterades att intresset är stort för 
fortsatta utbildningar och att det ökat genom deltagandet i mässan. 
 
6. Vattentestväskan. Konstaterades att utlåning av vattentestväskor bör ske till skolorna i 
respektive kommun från den lokala Rotaryklubben (Anders B:s kontakt bör alltså vända sig till 
Nacka eller Saltsjöbaden RK). Louise och Anders rapporterar i övrigt vid nästa möte. 
 
7.  Våtmarker. Beslutades att Wanja (blivande klubbmästare tillsammans med Ingrid) 
undersöker möjligheterna att göra ett studiebesök vid våtmarken på Björn naturreservat 
kommande verksamhetsår.  
Beslutades att Sven, via Robert Cederlund på Initiativ Utö, undersöker hur våtmarken på 
Fågelbrolandet, som Robert är involverad i, fortskrider. Föreslogs också att Stefan Persson 
inbjudes till klubben för att prata om planeringen av sina marker på Fågelbrolandet (inkl. 
våtmarken). P-O undersöker med Tom Ahlbom vad som tidigare gjorts och som ev. kan ge bra 
kontaktväg till Stefan P. 
 
8. Elisabeth Folkunger, Miljöstrateg på kommunen, höll föredrag den 10 mars. Fortsatta 
kontakter med kommunens miljöhandläggare bör ske. Sven undersöker med Jennie när 
kommunens ”vattenplan” kommer att vara klar, så att hon kan komma och presentera denna 
vid ett möte.  
 
9. Svampar som renar vatten. Ett positivt föredrag från Mycomine, som alla var nöjda med och 
som ger ringar på vattnet. Wanja fortsätter kontakterna med företaget och undersöker 
möjligheterna att få finansiellt stöd från Leader. Carl Kangas, som deltog vid föredraget, har 
vid telefonsamtal från Guje (om ev. artikel i lokalpressen efter mötet, som vi nu avstår från och 
som istället planeras i ett senare skede) har meddelat att han redan vidtagit åtgärder inom 
kommunen. Studiebesök vid gruvan på Resarö planeras via Wanja att äga rum den 26/5 alt. 
2/6 direkt efter Rotarymötet. Allan Larsson och Bryntesson inbjudes att delta. Kangas har 
redan meddelat att han inte kan delta. 
 

http://www.basran.eu/


10. Skärgårdsmässan 26-28 maj. Guje rapporterade att varken distrikt 2350 eller Expedition 
Rädda Östersjön vill delta som samarbetspartner, vilket innebär att vi avstår från deltagande 
och tackar nej till erbjudandet i år. 
 
11. Allt på sjön i Gustavsberg första helgen i september. Beslutades att Sven anmäler klubben 
och att vi försöker att få samma förnämliga placering som förra året. 
 
12. Prioritering av förslag på nya ”Östersjöföredrag” till våra Rotarymöten: 
- Wanja föreslog författaren till ”50 sätt att rädda Östersjön”. Bordlagt. 
- P-O pratar med Tom Ahlbom. 
- Ami föreslog båtbottentvätt. Bordlagt. 
- P-O och Ami föreslog båtskrot. Bordlagt. 
- Ami föreslog membran (ej plast), som håller botten i ordning. Bordlagt. 
Dessutom tillkom två studiebesök på Björnö och Resarö, presentation av vattenplanen och ev. 
Stefan Persson, enligt ovan. 
- Wanja föreslog föredrag av Länsstyrelsen om invasiva arter i Östersjön och återkommer efter 
kontakter. 
- Ev. kan Kangas inbjudas till hösten. 
- Ev. kan kommunens miljögrupp inbjudas av Sven. P-O återkommer med kontaktperson. 
 
13. Övriga frågor 
- Sven tog upp den försenade färjeförbindelsen från Ålstäket till Stockholm (med anledning av 
en artikel). Beslutades att Sven undersöker med regionen och kommunen läget avseende båt 
och parkering. Ev. föredrag från regionen senare. 
- Sven tog också upp bräddning (med anledning av en annan artikel). Sven har kontaktats av 
en upprörd Värmdöbo, som besökte mässan, och som han nu kommer att ta förnyad kontakt 
med. 
- P-O tog upp ev. skräpplockardag i Rotaryklubbens regi. Wanja tar reda på mer om Håll 
Sverige Rents skräpplockardagar och Kusträddardagen. Återkommer därefter. 
 
14. Nästa möte blir den 26/5 alt. 2/6 beroende på studiebesöket på Resarö. 
15. Mötet avslutades av Sven, som tackade deltagarna. 
 

Vid datorn, 
Guje med stöd av Sven 


